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RG - 0002.P.XVIII.2016 
 

P R O T O K Ó Ł  NR XVIII/2016 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 31 sierpnia 2016 r. 

 
Punkt 1.       
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.       
Potwierdzenie quorum. 
Punkt 3.       
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.       
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.       
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.       
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk 
o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin zatrudnionych                               
w jednostkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto nad 
Wartą. 
Punkt 9.   
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
udzielania świadczeń pomocy materialnej o charakterze motywacyjnym uczniom 
zamieszkałym na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą, form i zakresu tych 
świadczeń oraz trybu postępowania w tych sprawach. 
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Gminnego Zespołu  Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół w Nowym Mieście nad Wartą na Centrum Usług Wspólnych              
w Nowym Mieście nad Wartą i nadania Statutu. 
Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat oraz 
trybu ich pobierania. 
Punkt 12.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Wolica Pusta 
Punkt 13.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Stramnice. 
Punkt 14.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą kolejnych umów dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
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Punkt 15.   
Interpelacje Radnych. 
Punkt 16.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 17.   
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył XVIII 
Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 14, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że porządek posiedzenia Radni otrzymali 
zgodnie ze statutem - 14 dni przed posiedzeniem. Pan Tomaszewski zaproponował 
zmiany do porządku obrad, mianowicie, wnioskował o wycofanie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą kolejnych 
umów dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą, 
gdyż Radni zdecydowali, że dzierżawa tych gruntów odbywać się będzie drogą  
przetargową.    
W związku z powyższym porządek obrad przedstawia się następująco: 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk 
o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin zatrudnionych                               
w jednostkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto nad 
Wartą. 
Punkt 9.   
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
udzielania świadczeń pomocy materialnej o charakterze motywacyjnym uczniom 
zamieszkałym na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą, form i zakresu tych 
świadczeń oraz trybu postępowania w tych sprawach. 
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Gminnego Zespołu  Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół w Nowym Mieście nad Wartą na Centrum Usług Wspólnych              
w Nowym Mieście nad Wartą i nadania Statutu. 
Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat oraz 
trybu ich pobierania. 
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Punkt 12.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Wolica Pusta. 
Punkt 13.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Stramnice. 
Punkt 14.   
Interpelacje Radnych. 
Punkt 15.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 16.   
Zamknięcie sesji. 

Za przyjęciem porządku obrad opowiedziało się 14 Radnych „za”, 0 głosów 
przeciwnych, 0 wstrzymujących. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                     
i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z XVII Sesji zamieszczony był na 
stronie internetowej Urzędu w dniu 8 lipca 2016 roku, Przewodniczący poprosił                      
o ewentualne uwagi do protokołu.  
W związku  z brakiem uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie.  
Protokół z XVII Sesji - został przyjęty 14 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, że zaraz po sesji czerwcowej miały miejsce dwa 
wydarzenia, a mianowicie dwa zebrania sołeckie, w Wolicy Pustej i Szypłowie.                         
W Wolicy Pustej nie udało się wybrać Sołtysa, w Szypłowie po raz kolejny został pan 
Jarosław Stawicki- Przewodniczący gratulował Sołtysowi. Na dzisiejszej sesji jest po raz 
kolejny wprowadzony punkt w sprawie wyznaczenia terminu wyborów Sołtysa i Rady 
Sołeckiej w Wolicy Pustej. Niestety nie zmienia to faktu, że Wolica Pusta straciła 
fundusz sołecki.  
Wszystkie projekty uchwał, które są wprowadzone do porządku obrad zostały 
przedyskutowane na komisji.  
Przewodniczący dodał, że w ostatnim czasie na szeroką skalę odbyło się wykaszanie 
rowów, ładnie to wygląda, tylko mała sugestia, że w miejscach gdzie maszyna nie 
skosiła to mógł ktoś to skosić, bo wygląda to nieestetycznie.  
Ponadto przy drodze powiatowej z Klęki do Żerkowa, na łuku gdzie skręca się do 
Szkoły przy drodze jest osunięte pobocze, zrobiła się dziura.  
Na zakończenie Przewodniczący odczytał pismo do Starosty Średzkiego w sprawie 
drogi powiatowej nr 3739P:   Sz. P. 
      Marcin Bednarz  
      Starosta Średzki 
 
      Szanowny Panie Starosto, 
 
 W roku 2015 Rada Gminy udzieliła pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego 
na przebudowę drogi powiatowej nr 3739P wraz ze ścieżką rowerową na odcinku 
Nowe Miasto – droga krajowa nr 11- droga woj. nr 436 w miejscowości Komorze. 
Wiemy, że projekt  tej inwestycji opracowany był za poprzedniej kadencji tj. 2010-2014 



4 | S t r o n a  

 

roku. Chcemy zapytać czy na etapie projektu było zapytanie do Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad o możliwość usytuowania na drodze krajowej nr 11 
bezpiecznego przejścia w ciągu projektowanej ścieżki rowerowej wyżej wymienionej 
inwestycji. Jeżeli takiego zapytania Zarząd Powiatu nie skierował do DDKiA to my 
zwracamy się do obecnego Zarządu Powiatu o wystąpienie do DDKiA z zapytaniem                           
o możliwość wykonania takiego bezpiecznego przejścia przez DK nr 11.                   
Uważamy, że w obecnym stanie jakim jest przemieszczanie się z jednej strony ścieżki 
na drugą jest bardzo niebezpieczne. Budowa ciągu pieszo- rowerowego  jaki powstał                         
w wyniku tej inwestycji zakładał bezpieczne przemieszczanie się pieszych                               
i rowerzystów, co po przedostaniu się na drugą stronę DK nr 11 w stronę Komorzy 
spełniło cel i założenia budowy takiego ciągu, ale samo przejście DK nr 11 przeczy 
bezpieczeństwu poruszania się w ciągu pieszo – rowerowym.  
Gmina Jarocin realizując budowę ciągu pieszo- rowerowego wzdłuż DK nr 11                       
z Jarocina do Wolicy Pustej (gmina naszego Powiatu) uwzględniła bezpieczne 
użytkowanie tego ciągu, stwarzając bezpieczne przejście z jednej strony ścieżki na 
drugą, wyznaczając przejście dla nich przez DK nr 11 przed Jarocinem na wysokości 
Restauracji „Walcerek”- świadczy to, że takie zezwolenie można od DDKiA uzyskać. 
Jeżeli władze Powiatu Średzkiego uzyskają od DDKiA pozytywną opinię, decyzję na 
zrealizowanie takiego przejścia to Rada Gminy będzie współfinansować wraz                         
z Powiatem Średzkim wykonanie tego zadania.  
Wierzymy, że zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańców Powiatu stanowi dla Pana 
Starosty priorytet i że zechce Pan rozważyć naszą sugestię, mamy nadzieję, że nasze 
starania mające na celu bezpieczne poruszanie się po ciągu pieszo- rowerowym spotka 
się z przychylnością i wsparciem  Pana Starosty1.  
 Przewodniczący dodał, że odpowiedzi jeszcze od Pana Starosty nie uzyskał, ale 
słyszał, że już w tym temacie coś się dzieje.  
       
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Wójt informował, że w sprawie dzierżawy tych gruntów w Wolicy Pustej 
grupie 11 rolników, sugestia Rady jest taka, aby dzierżawa była do 3 lat, jeżeli do trzech 
lat to nie trzeba uchwały, aby odbył się przetarg. Jeżeli idziemy w kierunku zarobienia 
na tych gruntach to kwota nie będzie niska. 
Na komisji była poruszana sprawa chodnika w Klęce- ścieżki rowerowej, od razu po 
komisji chodnik był pryskany środkiem chwastobójczym. Jak będą możliwości to 
będzie on też poprawiony.  
W okresie od ostatniej sesji są realizowane drogi w ramach FOGR- Boguszyn, Utrata, 
Chocicza. Jutro będzie podpisana umowa na ul. Kościelną, wszystkie potrzebne zgody 
Urząd uzyskał.     
Tak jak Przewodniczący mówił, w Wolicy Pustej niestety nie będzie w przyszłym roku 
funduszu sołeckiego, gdyż nie było Sołtysa, w piątek odbędzie się zebranie z Sołtysami 
którego przedmiotem będzie przypomnienie zasad działania w ramach funduszu. 
Spotkanie jest potrzebne gdyż często Urząd ulega presji, a wszystko powinno być                     
z literą prawa, wkładamy pieniądze w obiekty które nie są nasze. 
Poza tym w piątek odbędzie się spotkanie w temacie oczyszczalni- przyszłości gminy 
jeżeli chodzi o gospodarkę wodno-ściekową.  

                                                 
1 RG- 0004.36.2016, z dnia 16.08.2016r. 
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Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 
 Projekt uchwały omówiła Pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy, po czym                      
w związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVIII/111/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
31 sierpnia 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin zatrudnionych                               
w jednostkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto nad 
Wartą. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, po czym w związku z brakiem 
pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVIII/112/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
31 sierpnia 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 9)  Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
udzielania świadczeń pomocy materialnej o charakterze motywacyjnym uczniom 
zamieszkałym na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą, form i zakresu tych 
świadczeń oraz trybu postępowania w tych sprawach. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, po czym w związku z brakiem 
pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVIII/113/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
31 sierpnia 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Gminnego Zespołu 
Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Nowym Mieście nad Wartą na Centrum 
Usług Wspólnych w Nowym Mieście nad Wartą i nadania Statutu. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, po czym w związku z brakiem 
pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVIII/114/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
31 sierpnia 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 11) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat 
oraz trybu ich pobierania. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, po czym w związku z brakiem 
pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  
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 Uchwała Nr XVIII/115/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
31 sierpnia 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa 
Wolica Pusta. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, po czym w związku z brakiem 
pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVIII/116/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
31 sierpnia 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 13) Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa 
Stramnice. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, po czym w związku z brakiem 
pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVIII/117/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
31 sierpnia 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 14) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku z czym 
przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 15) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Mariusz Paszek pytał o kwestię sprzedaży ziemi w Jadwigowie. 
 Wójt informował, że zgodnie z planem będzie sprzedana, ale zmieniły się 
przepisy dlatego to tak długo trwa.  

 Radny Mirosław Ratajczak pytał czy Radni Powiatowi mają obowiązek 
uczestnictwa w sesji.  Bo mógłby być chociaż jeden, że względu na to, że na 
sesjach poruszane jest wiele tematów związanych z drogami powiatowymi. 
Radny dodał, że do dnia dzisiejszego nie dzieje się nic z drogą Chwalęcin-
Kruczyn.  
 Przewodniczący informował, że zapraszani są, jednak nie wstawili się 
dzisiaj.  

 Radna Zofia Kędziora pytała jak posuwają się prace nad remontem budynku po 
pożarze w Klęce, czy mieszkania są już remontowane, i kiedy przewiduje się,                        
że mieszkańcy wrócą do swoich domów. 
 Wójt informował, że lokale są remontowane, jest mnóstwo pracy, ale na 
dole już jest coraz lepiej. Przewiduje się że zakończą się gdzieś na początku 
października.  

 Radny Jarosław Stawicki informował, że na drogach powiatowych pobocza                       
są skoszone, a co z drogami gminnymi. 
 Wójt informował, że część już jest skoszona. Jeszcze prace trwają. 

 Radny Marek Mroziński informował, że skoszenie poboczy odsłoniło wszystkie 
śmieci wyrzucane na pobocza. Np. droga Aleksandrów- Szypłów. Może warto 
puścić pracowników interwencyjnych aby posprzątali.  
 Wójt informował, że Aleksandrów- Szypłów to droga powiatowa.  
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 Radny Jacek Nyczke poruszył kwestię drogi Wolica Kozia- Wolica Nowa,                    
po ostatnich gwałtownych opadach deszczu jest uszkodzone pobocze. 
Należałoby to utwardzić, bo za chwilę całe pobocze się załamie. Jest to na samym 
zakręcie.  

 Radna Agnieszka Król prosiła o interwencję na ulicy Polnej stało się to samo, nie 
można tam przejechać rowerem, takie rowy zrobiła woda.  

 Radny Ratajczak prosił o wycięcie krzewów na drodze Świętomierz-Chromiec. 
 Radny Mroziński informował, że zaczyna się rok szkolny, trzeba by pomyśleć                 

o dzieciach dojeżdżającej do szkół. Należałoby przeprowadzić rozmowy z JLA                
o kosztach, ponieważ Radny uważa, że stawki które nam proponują są 
stanowczo za wysokie. Jeżeli nie chcą negocjować to trzeba poszukać innego 
przewoźnika. Poza tym Radny prosił o ustalenie odjazdów i przyjazdów 
autobusów z Jarocina, bo młodzież po zakończonych lekcjach dwie godziny 
chodzi po Jarocinie bo nie mają autobusu powrotnego.  

 Radny Juliusz Twardowski pytał czy można by przesunąć znak na                                 
ul. Poznańskiej ze środka chodnika. Stoi on bardzo blisko sklepu, jest 
nieszczęśliwie postawiony.  

 Radna Agnieszka Król pytała kiedy rozpoczną się prace na ul. Kościelnej i kto 
wygrał przetarg. 
 Wójt informował, że przetarg wygrała firma pana Adama Klimczaka, 
zgodnie z umową prace muszą się zakończyć z końcem października więc lada 
chwila firma wejdzie.  

 Radny Mroziński, prosił Wójta, aby jeżeli są jakieś środki prawne to zmusić 
właściciela działki na górce o wykoszenie tej łąki, tam kiedyś się paliło, jest 
niebezpiecznie.   
 Wójt informował, że tam jest kilku właścicieli.  
 Radny Ratajczak informował, że w Jarocinie jeżeli działka jest zaniedbana 
to przychodzi nakaz i należy skosić. 

 Radny Nyczke zgłaszał, że już kilka miesięcy leży w rowie znak Wolica Nowa, 
jest to przy drodze powiatowej więc jakby mógł Wójt zwrócić się do powiatu                   
o zamontowanie tego znaku, bo kosili trawę, ale na znak i tak nie zwrócili uwagi. 

  Przewodniczący informował, że na początku kadencji pan Marciniak zgłaszał 
sprawę nielegalnego wysypiska w Nowym Mieście, ostatnio ktoś zgłaszał, że tak 
górka odpadów typu: ziemia, gruz, odpady drogowe  cały czas rośnie.  
 Wójt informował, że rozmawiał z właścicielem i ten zapewniał, że 
gromadzi to, aby podwyższyć swój teren.  

 Radny Ratajczak pytał czy nie można wynegocjować stawki dowozów 
szkolnych? 
 Wójt informował, że odbywa się przetarg i do przetargu przystąpił tylko 
jeden przewoźnik. Były dwa lata temu oferty, ale były dużo wyższe.  

 Sołtys wsi Chromiec pani Violetta Rajczyk prosiła o wykoszenie rowów przy 
drodze do Bielejewa.  

 Przewodniczący na zakończenie dodał, że wczoraj na terenie naszej Gminy gościł 
Marszałek Województwa pan Wojciech Jankowiak w związku z przebudową 
drogi wojewódzkiej Chocicza-Boguszyn. Prawdopodobnie od grudnia ruszy 
linia kolejowa Jarocin-Gniezno w związku z otwarciem fabryki Volkswagen.    
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Ad 16) Zamknięcie sesji 
  O godzinie 1700 Przewodniczący zamknął XVIII Sesję Rady Gminy. 
 
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
  


